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§ 31
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Todetaan läsnäolijat.

Ehdotus

Kokous todetaan laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 32
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus

Valitaan tämän kokouksen pöytäkirjan tarkastajiksi jäsenet

Merja Heikkonen ja Reino Vesterinen.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin 

Reino Vesterinen ja Timo Laakso.
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§ 33
Alueellinen vammaispoliittinen ohjelma 2021-2025

TUUDno-2021-1728

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Kunnallinen vammaispoliittinen ohjelma linjaa ne konkreettiset toimenpiteet, joilla 
kunnassa vahvistetaan vammaisten henkilöiden oikeuksien toteutumista. 
Vammaispoliittinen ohjelma toimii kunnassa vammaispoliittisena suunnannäyttäjänä 
ja sitouttaa eri osapuolia vammaisten henkilöiden aseman parantamiseen. 
Kunnallisen vammaispoliittisen ohjelman keskeisenä tavoitteena on kaikille 
sopiva suunnittelu, joka on erinomainen tavoite kaikessa kunnan toiminnassa. 
Vammaisneuvostolla ja vammaispoliittisella ohjelmalla on tärkeä rooli, jotta 
vammaisten ihmisten erityistarpeet tulevat huomioiduiksi. Mitä vähemmän esteitä on, 
sitä vähemmän on tarvetta erityisratkaisuille ja erityispalveluille. 

Keski-Uudenmaan alueellisen vammaispoliittisen ohjelman lähtötilannekyselyn 
tavoitteena on kartoittaa kuntien paikallinen tilanne kyselyn teemojen osalta. 
Teemoittain kuvataan sen nykytila myönteisten asioiden osalta sekä tavoitteen 
toteutumiseen liittyvät haasteet.  Jokaisen teeman osalta halutaan myös tietää, että 
miten sen toteutumista voitaisiin edistää ja keitä tahoja tarvittaisiin mahdolliseen 
yhteistyöhön. Keski-Uudenmaan alueellinen vammaispoliittinen ohjelma huomioi 
kuntien vastaavat ohjelmat, mutta keskittyy kuntayhtymän vastuulla oleviin asioihin. 

Kunnat kirjaavat havaintonsa yhdeksi vastaukseksi. Vastaukset luovat osaltaan pohjan 
yhteiselle työpajalle, jossa teemoja käsitellään tarkemmin yhdessä ja tehdään nostot 
alueelliseen vammaispoliittiseen ohjelmaan. Kutakin teemaa käsitellään esitettyjen 
kysymysten kautta. Kyselyn loppuun voi tehdä vielä omia nostoja asioista, jotka teidän 
mielestänne olisi hyvä olla mukana vammaispoliittisessa ohjelmassa. 

Teemat, joita halutaan lähtötilannekyselyssä käsiteltävän: 

Hyvinvointi ja terveys, esimerkiksi kuntoutus ja riittävä elintaso sekä 
sosiaaliturva 

Oletteko havainneet myönteistä kehitystä tässä teemassa, mitä ja millaista? 
Oletteko havainneet huolestuttavaa kehitystä tässä teemassa, mitä ja millaista? 
Millaisia tekoja nyt kannattaisi tehdä yksilö- tai yhteisötasolla teeman 
toteutumista voitaisiin edistää ja millaista tukea siihen tarvittaisiin. Keitä 
yhteistyössä tulisi olla mukana? 

Eläminen itsenäisesti ja osallisuus, esimerkiksi päivittäisistä toiminnoista 
suoriutuminen, liikkuminen ja elinympäristön esteettömyys, saavutettavuus ja 
turvallisuus 

Oletteko havainneet myönteistä kehitystä tässä teemassa, mitä ja millaista? 
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Oletteko havainneet huolestuttavaa kehitystä tässä teemassa, mitä ja millaista? 
Millaisia tekoja nyt kannattaisi tehdä yksilö- tai yhteisötasolla teeman 
toteutumista voitaisiin edistää ja millaista tukea siihen tarvittaisiin. Keitä 
yhteistyössä tulisi olla mukana? 

Työllisyys ja koulutus 

Oletteko havainneet myönteistä kehitystä tässä teemassa, mitä ja millaista? 
Oletteko havainneet huolestuttavaa kehitystä tässä teemassa, mitä ja millaista? 
Millaisia tekoja nyt kannattaisi tehdä yksilö- tai yhteisötasolla teeman 
toteutumista voitaisiin edistää ja millaista tukea siihen tarvittaisiin. Keitä 
yhteistyössä tulisi olla mukana? 

Yhdenvertaisuus 

Oletteko havainneet myönteistä kehitystä tässä teemassa, mitä ja millaista? 
Oletteko havainneet huolestuttavaa kehitystä tässä teemassa, mitä ja millaista? 
Millaisia tekoja nyt kannattaisi tehdä yksilö- tai yhteisötasolla teeman 
toteutumista voitaisiin edistää ja millaista tukea siihen tarvittaisiin. Keitä 
yhteistyössä tulisi olla mukana? 

 Tietoisuuden ja tietopohjan lisääminen

Oletteko havainneet myönteistä kehitystä tässä teemassa, mitä ja millaista? 
Oletteko havainneet huolestuttavaa kehitystä tässä teemassa, mitä ja millaista? 
Millaisia tekoja nyt kannattaisi tehdä yksilö- tai yhteisötasolla teeman 
toteutumista voitaisiin edistää ja millaista tukea siihen tarvittaisiin. Keitä 
yhteistyössä tulisi olla mukana? 

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Vammaisneuvosto päättää

käsitellä alueellisen vammaispoliittisen ohjelman 2021-2025 lähtötilannekyselyä 
ja vastata kyselyssä esitettyihin kysymyksiin. 

Päätös
Vammaisneuvosto päätti

käsitellä antaa oheiset vastaukset alueellisen vammaispoliittisen ohjelman 2021-
2025 lähtötilannekyselyä ja vastasi kyselyssä esitettyihin kysymyksiin.

Hyvinvointi ja terveys, esimerkiksi kuntoutus ja riittävä elintaso sekä 
sosiaaliturva 

Oletteko havainneet myönteistä kehitystä tässä teemassa, mitä ja 
millaista? 

Omahoitajajärjestelmä on tällä hetkellä toimiva ja lääkäriin pääsee 
sujuvasti ja nopeasti
Kiljavan sairaalan muuttuminen Keusoten alueen yhteiseksi 
kuntoutussairaalaksi
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Oletteko havainneet huolestuttavaa kehitystä tässä teemassa, mitä ja 
millaista? 

Osassa vammaispalveluiden yhteinäistämiseen liittyvissä asioissa 
tuusulalaisten kohdalla asiat ovat tiukentuneet.
Vammaispalveluissa ja sosiaalipalveluissa työntekijöiden 
tavoittaminen on haastavaa.

Millaisia tekoja nyt kannattaisi tehdä yksilö- tai yhteisötasolla teeman 
toteutumista voitaisiin edistää ja millaista tukea siihen tarvittaisiin. Keitä 
yhteistyössä tulisi olla mukana? 

Tiedonkulkua tulisi parantaa. Keusoten vammaispalvelut 
tuntuvat etäisiltä. Esimerkiksi  kuljetuspalvelujen kilpailutus on 
epäselvää. 
Alueen kuntien vammaisten osallistamista tulisi lisätä. 

Eläminen itsenäisesti ja osallisuus, esimerkiksi päivittäisistä toiminnoista 
suoriutuminen, liikkuminen ja elinympäristön esteettömyys, 
saavutettavuus ja turvallisuus 

Oletteko havainneet myönteistä kehitystä tässä teemassa, mitä ja 
millaista?

Kunnassa kiinnitetään entistä enemmän huomiota 
esteettömyyteen ja keskustelu vammaisneuvoston kanssa 
esteettömyyteen liittyvissä asioissa on lisääntynyt. 
Liikuntapaikoissa esteettömyyteen on kiinnitetty huomiota 
esimerkkinä uimahallin inva wc sisäpuolelle kiinnitetty kahva 
helpottaa wc:ssä asiointia. 

Oletteko havainneet huolestuttavaa kehitystä tässä teemassa, mitä ja 
millaista?

Yksittäisissä tapahtumissa esteettömyydessä on vielä 
parannettavaa, esimerkiksi kunnallisvaalien 
ennakkoäänestyksessä invapysäköintiä ei oltu huomioitu 
kunnantalolla eikä Riihikallion koululla. 
Kuljetuspalveluiden tulevaisuus huolestuttaa ja että 
kustannukset nousevat entisestään. 

Millaisia tekoja nyt kannattaisi tehdä yksilö- tai yhteisötasolla teeman 
toteutumista voitaisiin edistää ja millaista tukea siihen tarvittaisiin. Keitä 
yhteistyössä tulisi olla mukana? 

Satunnaisissa tapahtumissa inva-pysäköinti tulisi mahdollistaa
Liikuntapaikkoihin esim. Rusutjärven uimarannoille tulee 
kiinnittää huomiota esteettömään kulkuun, jotta 
liikuntaesteisillä ja apuvälineitä käyttävillä olisi mahdollisuus 
päästä rannan läheisyyteen. 

Työllisyys ja koulutus 

Oletteko havainneet myönteistä kehitystä tässä teemassa, mitä ja 
millaista? 

Tuusulassa meneillään olevan palveluverkkouudistuksen 
yhteydessä esteettömyyteen tulee kiinnittää huomiota. 
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Oletteko havainneet huolestuttavaa kehitystä tässä teemassa, mitä ja 
millaista?  
Millaisia tekoja nyt kannattaisi tehdä yksilö- tai yhteisötasolla teeman 
toteutumista voitaisiin edistää ja millaista tukea siihen tarvittaisiin. Keitä 
yhteistyössä tulisi olla mukana?

Kuntouttavassa työtoimintaan toivotaan mahdollisimman 
monenlaista ja vaihtelevaa mielekästä tekemistä eritasoisille ja 
kuntoisille ihmisille.

Yhdenvertaisuus 

Oletteko havainneet myönteistä kehitystä tässä teemassa, mitä ja 
millaista? 

Entistä enemmän kunnan järjestämiin tilaisuuksiin ja 
tapahtumiin avustaja pääsee ilmaiseksi, mikä lisää 
yhdenvertaisuutta. 

Oletteko havainneet huolestuttavaa kehitystä tässä teemassa, mitä ja 
millaista? 

Keski-Uudenmaan sote-kuntayhtymän alueella 
rakennetaan vammaisten alueellista yhdenvertaisuutta 
haetaan, mikä on hyvä asia. Alueellinen yhdenvertaisuus voi 
kuitenkin tarkoittaa sitä, että kuntakohtaisia eroja ei huomioida 
vaan kaikki yhdenmukaisetetaan, mikä voi tarkoittaa etujen ja 
palvelujen heikkenemistä.  

Millaisia tekoja nyt kannattaisi tehdä yksilö- tai yhteisötasolla teeman 
toteutumista voitaisiin edistää ja millaista tukea siihen tarvittaisiin. Keitä 
yhteistyössä tulisi olla mukana? 

Tietoisuuden lisäämistä yhdenvertaisuuteen liittyen.  
Avustusten myöntämisen ehtona on saavutettavuuden 
järjestäminen. Esimerkkiä voisi ottaa esimerkiksi Opetus- ja 
kulttuuriministeriön myöntämistä avustuksista 
liikuntapaikkojen rakentamiseen. 

Tietoisuuden ja tietopohjan lisääminen 

Oletteko havainneet myönteistä kehitystä tässä teemassa, mitä ja 
millaista? 

Tuusulassa neuvostojen edustajilla on läsnäolo ja puheoikeus 
hyvinvoinnin ja terveyden edistämisen lautakunnassa.

Oletteko havainneet huolestuttavaa kehitystä tässä teemassa, mitä ja 
millaista? 

Eri hallinnonalojen viranhaltijat eivät osallistu 
vammaisneuvoston kokouksiin muuten kuin pyydettäessä. 
Lausuntopyyntöjä tulee hyvin, mutta tieto siitä, mitä kunnassa 
tapahtuu ei kulje neuvostoihin asti. 
Keski-Uudenmaan sote-kuntayhtymän edustajan olisi hyvä 
osallistua vammaisneuvostojen kokouksiin. 

Millaisia tekoja nyt kannattaisi tehdä yksilö- tai yhteisötasolla teeman 
toteutumista voitaisiin edistää ja millaista tukea siihen tarvittaisiin. Keitä 
yhteistyössä tulisi olla mukana?
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§ 34
Puistokylä, asemakaava nro 3589, osallistumis- ja arviointisuunnitelma, vammaisneuvoston 
lausunto

TUUDno-2021-825

Valmistelija / lisätiedot:
Marjo-Kaisa Konttinen
marjo-kaisa.konttinen@tuusula.fi
osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori

Liitteet
1 Lausuntopyyntö Puistokylä asemakaava ja asemakaavan muutos nro 3589, vane 
11.8.2021

Puistokylän asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelma on päivitetty. 
Osallistumis- ja arviointisuunnitelma on nähtävillä 29.4 - 31.8.2021. Kasvu ja ympäristö
/kaavoitus pyytää vammaisneuvostolta lausuntoa Puistokylän asemakaavan 
osallistumis- ja arviointisuunnitelmasta. Lausunto pyydetään toimittamaan 31.8.2021 
mennessä.

Suunnittelun tavoitteet ja suunnittelualue 
Puustellinmetsän eteläpuolelle sijoittuvalle alueelle suunnitellaan monipuolista 
asuinaluetta, jonka sekoitettu rakenne vaihtelee kerrostaloista kytkettyihin 
pientaloihin ja erillispientaloihin. Alueen toteuttaminen edellyttää katuyhteyden 
rakentamista Fallbackantielle alueen kytkemiseksi Tuusulanväylään.

Suunnittelualue sijaitsee Etelä-Tuusulassa, Rykmentinpuistossa. Suunnittelualue 
rajautuu pohjoisosassa Puustellinmetsään, lännessä urheilukeskukseen ja etelässä 
Palkkitien teollisuusalueeseen. Suunnittelualueen itäpuolinen alue on 
asemakaavoittamatonta luonnontilaista metsäaluetta. Suunnittelualueen pinta-ala on 
noin 30 ha. Alueen rajausta voidaan vielä muuttaa suunnittelutyön edetessä.

Suunnittelun taustatietoa
Alue on maastonmuodoiltaan melko tasaista hiekkakangasta ja talousmetsää. Alue on 
toiminut aikaisemmin varuskunnan harjoitusalueena, johon on sijoittunut 
harjoitusalueen lisäksi ampumarata. Ampumaradan maaperä on myöhemmin 
kunnostettu. Alueen länsireunalla sijaitsee vanha ortodoksihautausmaa. Varuskunnan 
toiminnan lakattua alue on ollut vilkkaassa virkistyskäytössä. Alueelle on laadittu 
vuonna 2019 reittisuunnitelma, jonka tavoitteena on luoda pohja monipuolisen ja 
houkuttelevan reittiverkoston saamiseksi. Virkistysmahdollisuuksia tarjoaa polku-ja 
latuverkoston lisäksi frisbeegolf-rata, jolle kunta on myöntänyt maa-alueen 
käyttöoikeuden 31.10.2022 saakka. 

Suunnittelualue on kokonaisuudessaan kunnan omistuksessa ja 
asemakaavoittamaton. Puistokylän asemakaava on merkitty kaavoituksen 
työohjelmaan vuodelle 2021.

Vammaisneuvoston lausunto 
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Vammaisneuvoston mielestä alueen suunnittelua jatkettaessa ja Rykmentinpuiston 
aluetta kehitettäessä tulee huomioida nykyiset alueen tarpeet sekä luonnon, 
virkistyksen, ulkoilun ja liikunnan tarjoamat mahdollisuudet asukkaiden virkistykselle 
ja hyvinvoinnille. Vammaisneuvosto toteaa, että tutkimuksissa on osoitettu 
ympäristön olevan yhteydessä asukkaan hyvinvointiin, esimerkiksi viheralueiden ja 
metsässä oleskelun on osoitettu vähentävän stressiä. 

Alueella sijaitsevat ulkoilumaastot, luonto ja reitit tukevat osaltaan asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia tarjoamalla lähivirkistysalueita ja laajempia retkeily- ja luontoalueita 
asukkaille. Neuvoston huolena on, että alueen luontoarvot, virkistyskäyttö ja 
hyvinvointivaikutukset eivät toteudu, jos aluetta kaavoitetaan liian tehokkaasti. 
Toisaalta lähellä luontoa oleva, vehreä asuinympäristö ja lähellä olevat ulkoilumaastot 
sekä harrastuspaikat ovat tärkeitä tekijöitä asuinpaikkaa valittaessa. 

Rykmentinpuiston alueella sijaitsevat ulkoilureitit tukevat paitsi asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia, tarjoavat myös kaikille asukkaille tasapuolisen mahdollisuuden ulkoiluun 
sosioekonomisesta taustasta riippumatta. Sosiaalisen hyvinvoinnin näkökulmasta 
urheilukeskus ympäristöineen on paikka, jossa yhteisöllisyyden ja kohtaamisten 
syntyminen on mahdollista. 

Puistokylän osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa esitetyllä alueella sijaitsee 
urheilukeskus kattavine virkistys- ja ulkoiluverkostoineen. Alueella sekä kuntalaiset 
että lähikunnista tulevat ihmiset liikkuvat aktiivisesti mm. frisbeegolf-radalla pelaten. 
Kunta kehittää urheilukeskuksen aluetta suunnitelmallisesti. On tärkeää, että 
urheilukeskuksen ja sitä ympäröivän alueen ja toimintojen tarpeet huomioidaan. 
Rykmentinpuiston aluetta suunniteltaessa onkin jätettävä riittävästi tilaa 
urheilukeskuksen laajentumiselle. Asuinalueen rajaus on tehtävä niin, että 
frisbeegolfrata ja hiihtoladut säilyvät muuttumattomina.

Vammaisneuvosto esittää, että suunniteltua liikenneyhteyttä ei 
toteuteta Fallbackantielle vaan liikenne ohjattaisiin Puistotien kautta itäiselle 
ohikulkutielle. Neuvosto perustelee esitystään sillä, että katuyhteys Fallbackantielle 
katkaisisi ulkoilureitit. Myös Sahankulman risteys olisi rakennettava uudelleen 
liikenneturvallisuuden takaamiseksi. 

Neuvosto painottaa, että ympäristössä tulisi korostua esteettömyys, palvelujen 
saavutettavuus sekä osallistumismahdollisuudet. Mahdollisten asumisratkaisujen 
tulee tarjota turvallisuutta, terveyttä ja osallistumista edistäviä ratkaisuja, jotka 
parantavat erityisesti vammaisten ja ikääntyvien ihmisten elämänlaatua. Esteetön 
asuinalue on helppo hahmottaa ja siellä on helppo liikkua. Fyysisen esteettömyyden 
lisäksi tulee huomiota kiinnittää kognitiiviseen ja aistiesteettömyyteen sekä alueen 
käytettävyyteen. Yhteisöllisyyteen ja sosiaalisiin suhteisiin kannustava asuinympäristö 
on hyvä kaikille väestöryhmille varsinkin nyt, kun yksinäisyyden on todettu 
lisääntyneen eri väestöryhmissä. Levähdyspaikat ja matalan kynnyksen 
kohtaamispaikat edistävät kaikkien asukkaiden yhteisöllisyyttä ja hyvinvointia. Alue on 
kuntalaisille tärkeä ja sen vuoksi asukkaiden tulee voida osallistua alueen 
suunnitteluun ja kehittämiseen. 

Ehdotus
Esittelijä: Marjo-Kaisa Konttinen, osallisuus- ja hyvinvointikoordinaattori
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Vammaineuvosto päättää 

antaa asiaselostuksen mukaisen lausunnon. 
 

_____________________________________________

Puheenjohtajan avattua keskustelun jäsen Kalpio ehdotti,  että liikenteen ohjaamista 
Falbackantielle Palkkitien kautta tutkittaisiin.

Lisäksi jäsen Vesterinen esitti, että aluetta rakennettaessa pitää esteettömät 
pysäköintitilat taata, jotta urheilukeskuksen palvelut ovat kaikille 
käytettävissä. Neuvosto hyväksyi tehdyt esitykset yksimielisesti.

Päätös
Vammaisneuvosto päätti antaa alla olevan muutetun lausunnon.

 

Vammaisneuvoston lausunto 

Vammaisneuvoston mielestä alueen suunnittelua jatkettaessa ja Rykmentinpuiston 
aluetta kehitettäessä tulee huomioida nykyiset alueen tarpeet sekä luonnon, 
virkistyksen, ulkoilun ja liikunnan tarjoamat mahdollisuudet asukkaiden virkistykselle 
ja hyvinvoinnille. Vammaisneuvosto toteaa, että tutkimuksissa on osoitettu 
ympäristön olevan yhteydessä asukkaan hyvinvointiin, esimerkiksi viheralueiden ja 
metsässä oleskelun on osoitettu vähentävän stressiä. 

Alueella sijaitsevat ulkoilumaastot, luonto ja reitit tukevat osaltaan asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia tarjoamalla lähivirkistysalueita ja laajempia retkeily- ja luontoalueita 
asukkaille. Neuvoston huolena on, että alueen luontoarvot, virkistyskäyttö ja 
hyvinvointivaikutukset eivät toteudu, jos aluetta kaavoitetaan liian tehokkaasti. 
Toisaalta lähellä luontoa oleva, vehreä asuinympäristö ja lähellä olevat ulkoilumaastot 
sekä harrastuspaikat ovat tärkeitä tekijöitä asuinpaikkaa valittaessa. 

Rykmentinpuiston alueella sijaitsevat ulkoilureitit tukevat paitsi asukkaiden fyysistä 
hyvinvointia, tarjoavat myös kaikille asukkaille tasapuolisen mahdollisuuden ulkoiluun 
sosioekonomisesta taustasta riippumatta. Sosiaalisen hyvinvoinnin näkökulmasta 
urheilukeskus ympäristöineen on paikka, jossa yhteisöllisyyden ja kohtaamisten 
syntyminen on mahdollista. 

Puistokylän osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa esitetyllä alueella sijaitsee 
urheilukeskus kattavine virkistys- ja ulkoiluverkostoineen. Alueella sekä kuntalaiset 
että lähikunnista tulevat ihmiset liikkuvat aktiivisesti mm. frisbeegolf-radalla pelaten. 
Kunta kehittää urheilukeskuksen aluetta suunnitelmallisesti. On tärkeää, että 
urheilukeskuksen ja sitä ympäröivän alueen ja toimintojen tarpeet huomioidaan. 
Rykmentinpuiston aluetta suunniteltaessa onkin jätettävä riittävästi tilaa 
urheilukeskuksen laajentumiselle. Asuinalueen rajaus on tehtävä niin, että 
frisbeegolfrata ja hiihtoladut säilyvät muuttumattomina. Lisäksi aluetta 
rakennettaessa pitää esteettömät pysäköintitilat taata, jotta urheilukeskuksen palvelut 
ovat kaikille käytettävissä.
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Vammaisneuvosto esittää, että liikenteen ohjaamista Falbackantielle Palkkitien kautta 
tutkittaisiin. 

Neuvosto painottaa, että ympäristössä tulisi korostua esteettömyys, palvelujen 
saavutettavuus sekä osallistumismahdollisuudet. Mahdollisten asumisratkaisujen 
tulee tarjota turvallisuutta, terveyttä ja osallistumista edistäviä ratkaisuja, jotka 
parantavat erityisesti vammaisten ja ikääntyvien ihmisten elämänlaatua. Esteetön 
asuinalue on helppo hahmottaa ja siellä on helppo liikkua. Fyysisen esteettömyyden 
lisäksi tulee huomiota kiinnittää kognitiiviseen ja aistiesteettömyyteen sekä alueen 
käytettävyyteen. Yhteisöllisyyteen ja sosiaalisiin suhteisiin kannustava asuinympäristö 
on hyvä kaikille väestöryhmille varsinkin nyt, kun yksinäisyyden on todettu 
lisääntyneen eri väestöryhmissä. Levähdyspaikat ja matalan kynnyksen 
kohtaamispaikat edistävät kaikkien asukkaiden yhteisöllisyyttä ja hyvinvointia. Alue on 
kuntalaisille tärkeä ja sen vuoksi asukkaiden tulee voida osallistua alueen 
suunnitteluun ja kehittämiseen. 
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§ 35
Ilmoitusasiat

Ei ilmoitusasioita.
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§ 36
Muut asiat


	Pöytäkirja
	§ 31 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus
	§ 32 Pöytäkirjan tarkastus
	§ 33 Alueellinen vammaispoliittinen ohjelma 2021-2025
	§ 34 Puistokylä, asemakaava nro 3589, osallistumis- ja arviointisuunnitelma, vammaisneuvoston lausunto
	§ 35 Ilmoitusasiat
	§ 36 Muut asiat


